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A memorial for whom? The Nazi Persecution of Homosexuals in Vienna

 
in German:
Ein Mahnmal für wen? Die nationalsozialistische Homosexuellen-Verfolgung in Wien

Project

 

Description

In 2020, KOER (Art in Public Space) and the Vienna Anti-Discrimination Office for Homosexual and Transgender Lifestyles launched a
competition for a "Memorial to Men and Women who were victims of homosexual persecution by the Nazis". This was the culmination of a long
period of development. In 2022, the memorial will be erected and unveiled in Vienna's Resselpark. The aim of the project is to organise a series
of low-threshold lectures to raise public awareness of the Nazi persecution of homosexuals. The lectures will then be published on the QWien
website and as a book. Thematically, the aim is to provide as comprehensive an insight as possible into the Nazi persecution measures in Vienna.
The publication of the lectures is also planned for 2022.

in German:
Im Jahr 2020 wurde durch die KOER (Kunst im öffentlichen Raum) sowie die Wiener Antidiskriminierungsstelle für homosexuelle und
transgender Lebensweisen der Wettbewerb für ein „Denkmal für Männer und Frauen, die Opfer der nationalsozialistischen
Homosexuellenverfolgung wurden“ ausgelobt. Dieser war der Endpunkt einer langen Entwicklung. Im Jahr 2022 soll das Mahnmal im Wiener
Resselpark errichtet und enthüllt werden. Ziel des Projekts ist eine niederschwellige Vortragsreihe um den Wissensstand zur
nationalsozialistischen Homosexuellenverfolgung in der Bevölkerung ins Gedächtnis zu rufen und zu erweitern. Die Vorträge sollen im
Anschluss auf der QWien-Webseite sowie als Buch veröffentlicht werden. Thematisch soll ein möglichst umfangreicher Einblick in die
nationalsozialistischen Verfolgungsmaßnahmen in Wien ermöglicht werden. Die Publikation der Vorträge ist ebenfalls für 2022 vorgesehen.

Applicant

QWIEN - Centre for Queer History

in German:
QWIEN - Zentrum für queere Geschichte

Website

http://www.qwien.at

Location

Austria

Approved

28 Jun 2021

Category

Symposium, seminar, conference, workshop

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.

http://www.qwien.at

